

JULY 2025

Hemovigilance in Canada is under threat.

The Public Health Agency of Canada (PHAC) funds and houses the Transfusion Transmitted Injury Surveillance System (TTISS) and the Transfusion Error Surveillance System (TESS), through their Blood Safety Contribution Program (BSCP). The BSCP was announced to be sunset as of March 31, 2026; without consultation from the blood system and its stakeholders.

CSTM is providing information on this page regarding the sunset announcement, responses from concerned stakeholders, background information on the genesis of hemovigilance in Canada, and links to two independent audits recommending reforming hemovigilance in Canada rather than sunseting it.

Visit our [new, dedicated page for hemovigilance](#) and inform yourself to advocate for Canadian hemovigilance, with resources and avenues on this page that will be continually updated until hemovigilance is revitalized in Canada.

Thank you for your support!

CSTM Virtual Education Day: A Sticky Summer!

CSTM is excited to host its next virtual education event "A Sticky Summer" featuring a platelet theme. The event will be held on July 16, 2025, from 12-1430 ET and once again offered simultaneously in both English and French. Open to anyone - you do not need to be a CSTM member to attend. Register [here](#).

Reminder: previous virtual event recordings are now available in the members-only portal on the "education - webinars" page.

Call for volunteers for the Specialization in Transfusion Science committee:

If you are a CSTM member (MLT or MD) with experiences in transfusion medicine and education planning or delivery, please consider joining the STS. Contact webmaster@transfusion.ca for more information.

Learn more about the program and committee in [our past blog](#) and the [University of Alberta website](#).



2026 CSTM Conference Call for Session Proposals

We are soliciting ideas for scientific program sessions for the 2026 CSTM Annual Conference to broaden our input into the program and align our program with the needs of our attendees. If you have an idea for a session or workshop please complete the survey linked below to capture the necessary information. At a minimum we will require your name and contact information, the session topic with 3 specific aspects to be explored and speakers recommended for each aspect.

Session Proposal Ideas Submission Portal will close on August 31, 2025.

<https://app.sli.do/event/fjHs5ZJbr1dtJe63o9tGJF>

Example submission:

Topic – Bleeding Disorders

Presentation #1 – Review of current treatment options and equitable access to care across a large and geographically diverse province – Bleeding disorder physician – Suggested name

Presentation #2 – Lab management of factor concentrates for patient treatment across a large and geographically diverse province geography – Lab tech – Suggested name

Presentation #3 – Patient perspective – living with a bleeding disorder in a remote rural community – Patient from remote community – Bleeding disorder physician to recruit

Stay Connected with CSTM

This summer, keep calm, cool and connected with CSTM:

- Join the [CSTM Connect email list](#) to ask questions, share your experience and learn with your colleagues across the country
- Click the [Resources](#) menu on our main page to view our publicly shared resources and links and learn more about the work of CSTM and transfusion worldwide
- Members get even more:
 - Log in to the member area to view past webinars and conference presentations
 - Volunteer for one of our networks or committees



Save the Date for Upcoming events:

- **16 July:** [CSTM Virtual Education Day – A Sticky Summer](#)
- **16 July:** AABB eCasts – [What To Do When Your Freezers are Full](#)
- **23 July:** AABB eCasts – [Managing Platelet Refractoriness](#)
- **6 August:** AABB eCasts – [Immunohematology Boot Camp: WAIHA](#)
- **13 September:** [GHEST 2025](#)
- **18 September:** [2025 Society for the Advancement of Patient Blood Management Annual Meeting](#)
- **19 September:** [21st Annual McMaster Hematology and Thromboembolism Update](#)
- **27 September:** [LABCONIC Winnipeg 2025](#)

Do you have an event you would like us to share? Please let us know of any transfusion-related events! Email information to webmaster@transfusion.ca

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. To post a job, fill in the form on the Careers page.

CSTM blogs: Watch for [new blogs](#) in the coming months

CSTM is grateful for the financial support of our 2025 annual conference sponsors:



[Visit the CSTM website](#)



JUILLET 2025

L'hémovigilance au Canada est compromise

L'Agence de la santé publique du Canada (ASPC) finance et héberge le Système de surveillance des incidents transfusionnels (SSIT) et le Système de surveillance des erreurs transfusionnelles (SSET), par l'intermédiaire de son Programme de contribution pour la sûreté du sang (PCSS). Le PCSS a été annoncé comme étant aboli à compter du 31 mars 2026, sans consultation préalable du système du sang ni de ses parties prenantes.

La SCMT fournit [sur cette page](#), des informations concernant l'annonce de cette suppression, les réponses des parties prenantes concernées, des informations de contexte sur l'origine de l'hémovigilance au Canada, ainsi que des liens vers deux audits indépendants recommandant de réformer l'hémovigilance au Canada plutôt que de la supprimer.

Visitez notre nouvelle page dédiée à l'hémovigilance et informez-vous pour pouvoir défendre l'hémovigilance au Canada. Vous y trouverez des ressources et des pistes d'action; cette page sera continuellement mise à jour jusqu'à ce que l'hémovigilance soit revitalisée au pays.

Merci pour votre soutien !

Journée éducative de la SCMT : « Un été collant »!

La SCMT est heureuse d'annoncer son prochain événement éducatif virtuel "Un été collant" sous le thème des plaquettes. L'événement aura lieu 16 juillet 2025, de 12h00 à 1430 HNE et sera de nouveau offert simultanément en anglais et en français. Ouvert à tous - vous n'avez pas besoin d'être membre de la SCMT pour y assister. [Inscrivez-vous ici](#) et partagez l'invitation avec vos collègues!

Rappel : Les enregistrements des événements virtuels précédents sont disponibles dans le portail réservé aux membres de la SCMT sur la page « éducation ».

Appel à des bénévoles pour le comité de la Spécialisation en science transfusionnelle :

Si vous êtes membre de la SCMT (TLM ou MD) et possédez de l'expérience en médecine transfusionnelle ainsi qu'en planification ou prestation de formation, nous vous invitons à joindre le comité STS. Pour plus d'informations, veuillez contacter webmaster@transfusion.ca.

Pour en savoir plus sur le programme et le comité, consultez notre [article de blogue](#) antérieur ainsi que [le site Web de l'Université de l'Alberta](#).



Appel de propositions thématiques pour les sessions du congrès SCMT 2026

Nous sollicitons des idées pour les sessions du programme scientifique pour la conférence annuelle de 2026 du SCMT afin d'élargir notre réflexion sur la programmation et d'aligner notre programme avec les besoins de nos participants. Si vous avez une idée pour une session ou un atelier, veuillez remplir le questionnaire ci-dessous pour nous transmettre les informations nécessaires. Au minimum, nous aurons besoin de votre nom et de vos coordonnées, du sujet de la session avec 3 aspects spécifiques à explorer et des intervenants recommandés pour chaque aspect.

Le portail de soumission d'idées de proposition de session se fermera le 31 août 2025.

<https://app.sli.do/event/fjHs5ZJbr1dtJe63o9tGJF>

Exemple de soumission :

Sujet – Troubles hémorragiques

Présentation no 1 – Examen des options de traitement actuelles et accès équitable aux soins dans une province vaste et géographiquement diversifiée – Médecin spécialiste des troubles de la coagulation – Nom suggéré

Présentation no 2 – Gestion en laboratoire de concentrés de facteurs pour le traitement des patients dans une grande province géographiquement diversifiée – Technicien de laboratoire – Nom suggéré

Présentation no 3 – Point de vue du patient – vivant avec un trouble de la coagulation dans une communauté rurale éloignée – Patient d'une communauté éloignée – Médecin spécialiste des troubles de la coagulation à recruter

Restez branché avec la SCMT

Cet été, restez zen, au frais et connecté avec la SCMT :

- Inscrivez-vous à [la liste de diffusion CSTM Connect](#) pour poser vos questions, partager votre expérience et apprendre avec vos collègues d'un bout à l'autre du pays.
- Cliquez sur le menu « Ressources » [sur notre page principale](#) pour consulter nos ressources et liens partagés publiquement, et en savoir plus sur le travail de la SCMT et la transfusion à travers le monde.
- Les membres en profitent encore plus :
 - Connectez-vous à l'espace membre pour visionner les webinaires et présentations de conférences passés.
 - Impliquez-vous en tant que bénévole dans l'un de nos réseaux ou comités.



Réservez la date des événements éducatifs suivants:

- **16 juillet:** [Journée éducative de la SCMT : « Un été collant »!](#)
- **16 juillet:** AABB eCasts – [What To Do When Your Freezers are Full](#)
- **23 juillet:** AABB eCasts – [Managing Platelet Refractoriness](#)
- **6 août:** AABB eCasts – [Immunoematology Boot Camp: WAIHA](#)
- **13 septembre:** [GHEST 2025](#)
- **18 septembre:** [2025 Society for the Advancement of Patient Blood Management Annual Meeting](#)
- **19 septembre:** [21st Annual McMaster Hematology and Thromboembolism Update](#)
- **27 septembre:** [LABCONIC Winnipeg 2025](#)

Avez-vous un événement à nous faire connaître ? N'hésitez pas à nous informer de tout événement lié à la transfusion ! Envoyez les détails par courriel à webmaster@transfusion.ca

Consultez la page [Carrière](#) de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le [Webmestre](#)!

Blogues récents: Surveillez les nouveaux blogues sur le [site web](#)!

La SCMT est reconnaissante du soutien financier de ses commanditaires du Congrès annuel 2025 :



Canadian Blood Services

Société canadienne du sang

Partenaires



Héma Québec

SANG ET PLASMA

LAIT MATERNEL

CELLULES SŒCHES

TISSUS HUMAINS

argenx





QuidelOrtho

GRIFOLS

Biotherapies for Life

CSL Behring

Commanditaires de platine

Commanditaires d'argent

Takeda

Pfizer

Commanditaires de bronze

Roche

octapharma

[Consultez le site web de la SCMT](#)

